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Bestuurspraatje
Beste Morgenstonders,

In de maand februari zijn er twee bij-
eenkomsten geweest over hoe Escamp 
er in 2050 uit zal moeten gaan zien. Zie 
ook het artikel elders op deze pagina. 
Het wijkplatform Morgenstond krijgt 
de laatste tijd regelmatig vragen wat er 
gaat gebeuren in Morgenstond. Duide-
lijk is dat onze wijk er over vijfentwin-
tig jaar anders uit gaat zien. Het groene 
karakter zal zoveel mogelijk behouden 

worden.  We zullen u via de website en 
onze Facebook pagina zoveel mogelijk 
op de hoogte houden. Maar we willen 
van zoveel mogelijk Morgenstonders 
weten hoe ze kijken tegen de bouw- en 
uitbreidingsplannen. Daarom komen 
wij naar u toe op zaterdag 20 april. Die 
dag lopen wij in het winkelcentrum 
Leyweg en zullen wij uw mening en 
wensen vragen.
Waar het Wijkplatform Morgenstond 
ook behoefte aan heeft, is aan de me-

ning van jongeren. Hoe zien zij hun toe-
komst in de wijk? Dus een oproep aan 
alle Morgenstonders gééf ons ideeën. 
Input en vragen graag via ons mailadres  
info@wijkplatformmorgenstond.nl. 
Tot slot: ‘Wees lief voor elkaar en geniet 
van de komende lente’ 
 
Charles Crown,
voorzitter Wijkplatform Morgenstond
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De komende jaren komen er veel nieuwe bewoners bij in onze stad. Dat is een 
van de ambities van zowel de gemeentelijke als de landelijke overheid. Dat 
betekent dat er de komende jaren veel woningen bij moeten komen. Maar ook 
dat de bijbehorende voorzieningen, zoals winkels, openbaar vervoer, sociale 
voorzieningen mee moeten groeien en op orde moeten zijn. 

In de “Omgevingsvisie Den Haag 2050” 
heeft de gemeente beschreven dat zij 
deze ambities samen met de bewoners 
wil realiseren. Er staat echter ook be-
schreven dat daarbij niet altijd valt te 
ontkomen aan het maken van pijnlijke 
keuzes. Welke dat zijn is afhankelijk van 
verschillende factoren. 

Al vanaf 2021 heeft de gemeente bijeen-
komsten georganiseerd in de stad om de 
bewoners en organisaties te vragen hoe 
Den Haag er in de toekomst uit moet 
zien. Op deze bijeenkomsten konden 
bezoekers aan de hand van de “Haagse 
mixer” uit zes onderwerpen kiezen wat 
zij belangrijk vinden. Die onderwerpen 
zijn: sociaal Den Haag, iedereen kan 
wonen in Den Haag, klimaatbestendig 
Den Haag, bruisend Den Haag, gezond 
en veilig Den Haag en duurzaam bereik-
baar Den Haag. In een eerder onder-
zoek hadden Hagenaars deze thema’s 
genoemd.

In februari van dit jaar werden deze bij-
eenkomsten opnieuw georganiseerd, 
maar dan per stadsdeel.

Vier tafels
Bij theater en filmhuis Dakota konden 
de bezoekers bij vier tafels met verschil-
lende thema’s vragen stellen en sugges-
ties doen.

Bij de tafel met een plattegrond van 
Escamp konden de bewoners met stic-

kers aangeven welke plek in de wijk het 
meest waardevol is voor hen en waarom. 
Daarnaast welke plek een kans heeft om 
zich te ontwikkelen en welke plek zou 
moeten worden verbeterd. Wat dit laat-
ste punt betreft, noemde een wijkbewo-
ner dat het Melis Stokepark wat veiliger 
kan worden gemaakt door betere en 
meer verlichting. Meerdere bewoners 
vonden dat het winkelcentrum Leyweg 
-ondanks de reeds gerealiseerde verbe-
teringen- nog aantrekkelijker kan wor-
den gemaakt. Ze misten een openbaar 
toilet, een speeltuin en een sfeervolle 
braderie met huisjes rond de kerst zoals 
die vroeger ook werd georganiseerd. Een 
bezoeker in een rolstoel zou graag meer 
rolstoelvriendelijke speeltuinen zien. 
Anderen wensten meer voorzieningen 
voor jongeren in de wijk.

De eerdergenoemde “Haagse mixer” 
stond ook bij een tafel opgesteld waar-
mee de bewoners aan konden geven wat 
zij belangrijk vinden.

Bij de tafel over duurzaamheid en 
energietransitie konden de bezoekers 
informatie en tips krijgen over energie-
besparing. Een van de aanwezigen vond 
het positief dat corporatie Hof Wonen 
het plan heeft om op huurwoningen 
zonnepanelen te plaatsen. Een ander 
zag echter problemen met het van het 
gas afhalen van veel huishoudens en 
het overschakelen op elektriciteit. Het 
stroomnet kan het nu al niet meer aan, 

dus zal daar eerst het nodige aan moe-
ten worden verbeterd. 

Bij de vierde tafel werd aan de aanwezi-
gen gevraagd in hoeverre zij het nuttig 
vonden dat zij zelf input konden leve-
ren aan de gemeente hoe de wijk kan 
worden verbeterd en of zij daar vaker 
hun medewerking aan zouden willen 
verlenen. Volgens een bewoonster is 
dit alleen nuttig als er met die input ook 
echt iets wordt gedaan. Een andere be-
zoeker vroeg zich af hoe de gemeente 
de meningen peilt van de bewoners die 
niet naar deze bijeenkomsten zijn ge-
weest. Zij pleitte ervoor om ook in de 
wijk aanwezige organisaties er wat meer 
bij te betrekken. Die hebben vaak een 
achterban die ze hierbij kunnen betrek-
ken, waardoor het aantal bewoners dat 
input op de omgevingsvisie kan hebben 
alleen maar groter wordt.
Aan het slot van de avond hoopten twee 
vertegenwoordigers van de Parnassia 
Groep dat ook de meest kwetsbare be-
woners van de wijk een goede en veilige 
plek krijgen. Zij maken ook deel uit van 
de samenleving.
Een medewerker van het Ontmoe-
tingscentrum Morgenstond vulde aan 
dat de armoede die er is in de wijk ook 
veel aandacht moet krijgen. Zij kent in 
de wijk voorbeelden van schrijnende 
gevallen.

De gemeente gaat nu alle vergaarde 
informatie verwerken en komt na de 
zomer met een plan voor de omgevings-
visie 2050. Die zal uiterlijk in 2025 wor-
den vastgesteld.

Rick Baron

Hoe gaat Den Haag er 
in 2050 uit zien?

De voedselbank in de Morgensterkerk 
aan de Genemuidenstraat 212 is een 
belangrijke voorziening in Morgen-
stond. 

De Morgensterkerk is een kerkelijke ge-
meenschap die ook projecten voor de 
wijk uitvoert. Voedselbank Haaglanden 
is daar één van. Op elke donderdag van 
13:30 tot 15:00 uur kunnen mensen bij 
het uitdeelpunt aan de Genemuiden-
straat 212 langskomen om een voedsel-
pakket op te halen. Ongeveer 60 klan-
ten maken gebruik van dit aanbod. Een 
voedselpakket wordt samengesteld op 
basis van verschillende eerste levensbe-

hoeften, zoals brood, zuivelproducten, 
maandverband en tampons. 

Naast de voedselbank, heeft de kerk ook 
een eigen programma. Er is een weke-
lijkse kerkdienst op zondag om 10:00 
uur. Elke vrijdag van 13:00 tot 15:00 
is er vanuit de kerk een vrouwen kof-
fie middag. Onder het genot van een 
drankje kunnen vrouwen hun Neder-
lands verbeteren door samen te praten. 
Ook is er elke tweede maandag van de 
maand vanaf 17:30 uur een buurtmaal-
tijd. Deze activiteit is bedoeld om sa-
men te eten en elkaar te ontmoeten. Op  
www.morgensterkerkdenhaag.nl kunt 
u meer informatie vinden over wat de 
Morgensterkerk allemaal aanbiedt. 

Voedselpakket aanvragen 
Zogenoemde ‘hulpverleners’ helpen 
mensen bij het invullen van een aan-
meldformulier of een herbeoordelings-
formulier voor een voedselpakket. In dit 
formulier worden alle inkomsten, uit-
gaven en de gezinssituatie ingevuld. De 
hulpverleners zijn per mail of telefoon-
nummer bereikbaar en er zijn locaties in 
Den Haag waar mensen langs kunnen 
komen. Zij krijgen van de hulpverleners 
te horen of ze wel of niet in aanmerking 
komen voor een voedselpakket. Heeft u 
nog vragen of bent u nieuwsgierig? Op 
de website www.voedselbankhaaglan-
den.nl is meer informatie terug te vin-
den over aanmeldlocaties, uitdeelpunten 
en de hulpverleners. 

Josha Boot

Voedselbank in 
Morgensterkerk

Hoe bevalt het de nieuwe 
stadsdeeldirecteur?

Deze straat ligt tussen de Dedems-
vaartweg en de Leyweg. Het Theater 
en Filmhuis Dakota is hier gevestigd. 
De straat is vernoemd naar het groene 
dorpje Zuidlaren. Dat ligt in Drenthe, 
tussen de steden Assen en Groningen. 
Het heeft zeven zogeheten brinken. Dat 
zijn open -meestal met gras en bomen 
begroeide- plekken in een dorp waar 
vroeger het vee werd verzameld. Langs 
enkele van deze brinken loopt het be-
kende Pieterpad, dat in Pieterburen 
begint en in Maastricht eindigt. Zuid-
laren staat graag bekend als een uniek 
Drents dorp. 

In het bekende lied ‘Berend Botje’ wor-
den de plaats Zuidlaren en het werelddeel 
Amerika bezongen. Er zijn verschillende 
verhalen over het ontstaan van het liedje 
en de betekenis hiervan.  Een van de ver-
halen gaat over Berend uit Borger die met 

zijn scheepje voerde over de Hunze en 
terecht kwam op de Zuidlaardermarkt. 
De drank die hij genuttigd had zorgde 
voor een onstuimige terugreis en een 
schipbreuk liet hem verdrinken. Er is een 
standbeeld van Berend Botje te vinden  
in Zuidlaren als monument rondom dit 
verhaal. 

De Zuidlaardermarkt wordt nog steeds 
elk jaar gehouden op de derde dinsdag 
van oktober. Het is de grootste paarden-
najaarsmarkt van Europa. 

De museummolen “De Wachter” is 
een bekende bezienswaardigheid. Tot  
1998 was Zuidlaren een zelfstandige ge-
meente. Sinds die datum valt het onder 
de gemeente Tynaarlo.

Caroline Roeters

Sinds 1 augustus 2023 is Petra Sevinga 
stadsdeeldirecteur van Escamp. Ze ver-
telt hoe het haar tot nu bevalt in dit 
stadsdeel.

Voorheen bekleedde Petra deze functie 
in Leidschenveen-Ypenburg. Wat is het 
eerste dat haar opviel in Escamp? “Dat de 
mensen hier zo actief en zo aardig zijn. 
De vorige stadsdeeldirecteur - Harm 
Benthem - vertelde mij dat al, maar ik 
ervaar dat nu elke dag zelf en daar word 
ik heel blij van!”

“De bewoners in Leidschenveen-Ypen-
burg zijn wat meer op zichzelf. Ook daar 
zijn hele actieve vrijwilligers, maar ze 
hebben er meestal minder tijd voor. In 
Escamp zoeken de mensen elkaar wat 
meer op in de buitenruimte en in ont-
moetingscentra. Er is meer straatleven 
en veel bewoners zijn op de een of andere 
manier actief in de wijk. De overeenkomst 
is dat mensen - in welk stadsdeel dan ook 
- vinden dat een stadsdeeldirecteur hen 

serieus moet nemen en dat ze benader-
baar en zichtbaar moet zijn in de wijk, en 
dat doe ik graag!”. 

Op de vraag of Petra haar functie an-
ders invult dan haar voorganger Harm, 
antwoordt zij: “Harm heeft zich vooral 
ingespannen om geld binnen te halen 
voor Zuidwest, vooral voor meer ont-
moetingsplekken. Hij heeft het stadsdeel 
echt op de kaart gezet. Terwijl ik mijzelf 
meer richt op de taak om ervoor te zorgen 
dat die gelden ook daadwerkelijk goed 
worden besteed aan de doelen waar ze 
voor bestemd zijn. Daar wil ik goede af-
spraken over maken met organisaties en 
bewoners”.

Welkom voelen en mensen-mens
Als stadsdeeldirecteur krijgt zij uiteraard 
ook te maken met de herstructurering. 
Wat zijn hierbij de aandachtspunten? 
“Dat er naast betere huizen een goede 
sociale samenhang is”, zegt Petra. “Dat 
er ontmoetingsplekken, voorzieningen 

en recreatieruimten zijn op ‘buggy- en 
rollator afstand’. Maar ook dat nieuwe 
bewoners hier hartelijk worden ontvan-
gen, zich welkom voelen”. Zij begrijpt 
overigens dat bewoners zich ook zorgen 
kunnen maken over al die veranderin-
gen in hun buurt. “Goede communicatie 
tussen alle betrokkenen is daarbij heel 
belangrijk,” vindt zij.

Wat ziet zij als prioriteit waar zij zich voor 
wil inzetten? “Dat de waardering voor 
Morgenstond en de rest van Zuidwest 
weer toeneemt en dat het leven van de 
bewoners in alle opzichten op het niveau 
komt van het Haagse gemiddelde. En ik 
ben een ‘mensen-mens’. Vanuit die ge-
dachte omarm ik zoveel mogelijk bewo-
nersinitiatieven, die gelukkig talrijk zijn 
in dit stadsdeel. Ik vind het geweldig als ik 
zie hoeveel mensen zich zo actief inzetten 
voor hun wijk”.

Rick Baron

Momenteel staat het schoolgebouw aan 
de Zuidlarenstraat 6-10 leeg. Hier gaat 
dit jaar verandering in komen. 

Bewoners die rondom het schoolgebouw 
wonen hebben in de laatste maanden 
overlast en criminaliteit, zoals auto-in-
braken en het dumpen van afval, gemeld. 
“Het is een afgelegen gebied waar geen 
camera’s hangen of toezicht is, dit maakt 
de locatie geschikt om dit soort dingen te 
doen”, zegt Rachid Amaouch, jongeren-
werker bij Wijkz. Ook is het terrein een 
gunstige plek om voor jongeren overdag 
en s ’avonds bij elkaar te komen. 

Rachid vertelt dat een kleine groep 
jongeren hier onregelmatig verzamelt. 
Vooral van de school van ROC Mon-
driaan aan de Meppelweg trekken de 
leerlingen de wijk in. Op het plein van 
de school mag bijvoorbeeld niet gerookt 
of geblowd worden. “Hierdoor zijn plek-
ken in de wijk aantrekkelijker voor leer-
lingen en aandachtsgebieden voor ons 

geworden, zoals de Zuidlarenstraat, de 
Holtenstraat en de Leyweg”, zegt Rachid. 
Ook jongeren van buiten de wijk komen 
in Morgenstond naar school en zoeken 
deze plekken op.

Nieuwe school
In augustus 2024 zal er een nieuwe school 
in het huidige pand aan de Zuidlaren-
straat worden geopend, het Avicenna 
College. Er wordt onderwijs gegeven 
op mavo, havo en vwo niveau vanuit de 
Stichting Islamitisch Voortgezet On-
derwijs uit Rotterdam. In het schooljaar 
2024-2025 biedt de school alleen de eerste 
klas aan, na elk jaar komt er een leerjaar 
bij. “Dit is een aanwinst voor Morgen-
stond en Escamp. Kinderen en jongeren 
kunnen hierdoor in hun eigen wijk op 
meerdere onderwijsgebieden les krijgen, 
zoals basis-, voortgezet- en entreeonder-
wijs”, aldus Rachid.

Josha Boot 
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